
Beste dorpsgenoten,
Er is veel te doen op ons kleine durpje dit najaar, met als 
hoogtepunt de driedaagse herdenking van 80 jaar bevrij-
ding Aagtekerke. De meeste van ons hebben nog nooit 
een oorlog meegemaakt en we moeten er voor waken 
dat het een ver-van-m’n-bed-show gaat worden. De twee 
organisatoren, te weten de Commissie Herdenken en 
Vieren en de Oranjevereniging, zijn er trots op dat ze 
deze herdenking sámen tot stand hebben weten te bren-
gen. En terecht, want dat is precies waar het om draait in 
een vreedzame samenleven: samen.

Van de dorpsraad
Ik hoop u hiermee weer wat op de hoogte te brengen 
van het wel en wee van de dorpsraad. Duidelijk is dat 
we steeds beter geïnformeerd worden over ontwikkelin-
gen binnen de gemeente. We vinden dat prettig omdat 
we ook u daarmee verder kunnen helpen. Toch gebeurt 
het nog wel dat ook wij geconfronteerd worden met ver-
anderingen waarvan we niets wisten. Laatst nog met het 
verwijderen van de grasmat rondom het Vievertje. Bij 
navraag bleek dat i.p.v. gras bloemen gezaaid worden. De 
gemeente is van rijkswege verplicht een aantal vierkante 
meters bloemenperken aan te leggen ter bevordering van 
de bijenteelt. Dat begrijpen we, maar waarom dan ineens 
alles weg bij het vijvertje? We zochten contact en maakten 
onze zorgen bekend. Immers, veel jeugd maakt gebruik 
van de vijver om te vissen? Het bleek dat er een compro-
mis gemaakt kon worden en we kwamen tot een overeen-
komst waarbij beide partijen tevreden waren. De aanwo-
nende bewoners zullen ook op tijd ingelicht worden. We 
vinden dit een prettige manier van communicatie.

U heeft gezien dat in het “Bosje” bij het Bergwegje toestel-
len gezet zijn waarbij de kleintjes naar hartenlust kun-
nen spelen. Ook staat er een circuit van toestellen waar-
bij groteren hun vaardigheden kunnen testen. Op het 
voetbalterrein aan het Kalfhoeksepad staat een veld met 
doeltjes waarop de kinderen kunnen voetballen. Tevens 
staan er basketbaldoelen zodat ook die sport beoefend 
kan worden. We weten dat het lastig is om eerst de Roos-
jesweg over te steken om er te komen, maar het was de 
enige plaats die ervoor in aanmerking komt. Voor de toe-
stellen in het “Bosje” kregen we de suggestie dat het fijn 
zou zijn om daar ook een picknicktafel te plaatsen. Wij 
hebben als dorpsraad besloten om deze vraag te honore-
ren vanuit het budget dat we jaarlijks ontvangen van de 
gemeente. De plaatsing wordt door onszelf gedaan m.b.v. 
werktuigen van de firma Melse-Maljaars (waarvoor har-
telijk dank!!).
De vraag naar cameratoezicht kunnen we niet inwilligen, 
omdat dit stuit op bezwaren van privacy.
Overigens zijn alle nieuwe toestellen een vervanging van 
de skatebaan die niet meer verplaatst kon worden. Voor 
de inrichting hebben we een enquête onder de jeugd van 
de basisschool gehouden. We hopen dat de kinderen er 
veel plezier aan zullen beleven.

De opdracht voor het kunstwerk in Aagtekerke is ver-
leend aan Karin Colen, zij heeft de nieuwe lantaarns 
bij Amicitia ontworpen. De lantaarns zullen zeer waar-
schijnlijk half november geplaatst worden. U wordt op de 
hoogte gehouden.

We hebben als dorpsraad voor de zomervakantie een 
dorpsschouw gehouden met de gemeente en daarbij 
enkele belangrijke knelpunten genoemd. Eén daarvan 
is een heg plaatsen bij de rotonde zodat de fietsers niet 
meer in de verleiding kunnen komen de rotonde langs de 
rechterkant te nemen. In plaats van een heg is er eerst een 
hek gezet. We hopen dat het probleem, dat fietsers gaan 
“dwalen”, is opgelost. 
Ook zijn er daarna goed beloopbare paden aangelegd in 

het “Bosje” en is er een toegangshek gezet bij de ingang 
ervan. Zo worden er nog meer kleinere zaken aangepakt. 
Graag hadden we ook de paaltjes aan de Burg. Bosselaar-
straat weggehaald. Dat bleek voor de gemeente een brug 
te ver. Verder vinden we verschillende bomen in de kern 
te groot worden voor de plaats waar ze staan. Ook hier-
voor vinden we geen gehoor.

Bij het herdenkingsmonument zijn we druk bezig om het 
geheel een fatsoenlijk aangezicht te geven. Hiervoor heb ik 
hulp gekregen van Jaap Maljaars en Adrie Dekker. Harte-
lijk dank voor jullie spontane hulp. Als ik zie hoeveel men-
sen daar in de zomer stoppen en zich verdiepen in het hoe 
en waarom, merk ik dat we het niet voor niets doen. 

Dit jaar wordt de herdenking op 1 november uitgebreider 
gevierd dan andere jaren. Het is immers 80 jaar geleden 
dat we bevrijd werden. Er zal weer een echt vliegtuig de 
viering opluisteren. De Commissie Herdenken en Vieren 
is dit jaar actief aan de slag gegaan om de festiviteiten op 
31 oktober en 1 en 2 november zo goed mogelijk te laten 
verlopen. Een gelegenheidskoor is vanaf de vakantie al 
druk bezig met het instuderen van enkele liederen. Ook 
zal Amicitia gebruikt worden voor een tentoonstelling 
over de oorlog en worden er films vertoond. Interviews 
van mensen die de oorlog nog hebben meegemaakt wor-
den in beeld gebracht. Op 2 november is de kerk en ‘t 
Voorlokaal de plaats waar films worden vertoond uit de 
oorlogstijd. Er zal evenals de vorige keer een rondgang 
komen waarbij de mensen zich een beeld kunnen vormen 
van de tijd van toen. Houdt u de folders en mededelingen 
hierover goed in de gaten! We hopen elkaar dan te ont-
moeten en zijn als dorp één in beleving en uitvoering.

In oktober komen we als focusgroep Verkeer weer samen 
in het gemeentehuis om de laatste vorderingen te bespre-
ken. Het gaat dan om de ontwikkeling van de Noord-
Westroute op Walcheren.
We zijn door de projectleider van de Roompot uitgeno-
digd om onze zorgen en wensen te bespreken. Dit gesprek 
vond begin juli plaats in de Parel. Over de uitbreiding van 
de camping en verhuizing van de toegang hebben we in 
de afgelopen periode onze grote zorgen geuit.

Tot slot nog een melding over de realisering van levens-
loopbestendige/starterswoningen op de vrijgekomen 
locaties van sportzaal en speeltuin. De belangstellenden 
hiervoor hebben zich opgegeven en met hen is nu een 
werkgroep opgericht die zich bezighoudt met de uit-
werking van het project. Dit alles onder leiding van de 
gemeente en met de deskundige hulp van een architect. 
We willen dit project met de nodige spoed behandelen. 
Het vervolg is op 10 oktober.

Hans Nonnekes

Reacties op de vorige editie
Rinus van de Woestijne mailde ons twee foto’s van de 
oude gymzaal in aanbouw. Halverwege de jaren ’70 
gebouwd en eind 2023 gesloopt.

Epitaaf dorpskerk Aagtekerke
Vorig jaar maart kon u lezen dat er een offerte was aange-
vraagd voor een onderzoek naar de zoutbelasting van de 
wit marmeren onderdelen van het epitaaf.
Zoals bekend is het grafmonument in onderdelen in hou-
ten kisten opgeslagen gedurende de Tweede Wereldoor-
log, waar ze naar alle waarschijnlijkheid door de inunda-
tie van Walcheren in contact zijn geweest met zeewater. 
Hoewel het monument nu geen ernstige schade vertoont 
is er door de aanwezigheid van bruine verkleuringen in 
het witte marmer toch bezorgdheid over de aanwezigheid 
van zoutbelasting.

Op 9 juli 2023 is het onderzoek naar zoutbelasting uit-
gevoerd door gesteente-expertisebureau Rockview uit 
Amsterdam. Tijdens dit onderzoek zijn John van de Heu-
vel van Natuursteenadviesbureau Van den Heuvel en 
ikzelf aanwezig geweest om de heer Van Rhijn van Rock-
view te assisteren. Voor het onderzoek zijn boormon-
sters genomen van het metselwerk van de binnengevel 
van de kerk rondom het grafmonument en van het witte 
marmer. Om de zoutbelasting van het oppervlak en net 
daar onder te kunnen bepalen, zijn er kompressen aan-
gebracht. Vervolgens is de vocht- en zoutbelasting van de 
monsters in het laboratorium onderzocht door de heer 
Van Rhijn en is onderzoek gedaan naar het type zout. De 
uitkomst van het onderzoek was dat de muur rondom het 
epitaaf niet belast is door vocht of zout, waardoor het epi-
taaf geen gevaar loopt om via de muur te worden belast 
met zouten.
Door de (bescheiden) aanwezigheid van chloride en 
nitraat in de kompressen is onomstotelijk vast komen te 
staan dat de marmeren onderdelen in contact zijn geko-
men met zeewater dat over land is uitgestroomd. De 
boormonsters vertoonden geen aanwezigheid van chlo-
ride en nitraat. Normaal neemt marmer zeer gemakke-
lijk water op. Hierdoor is het dus zeer aannemelijk dat er 
een beschermende laag, bijvoorbeeld in vorm van (bijen)
was, aanwezig is geweest op het marmer ten tijde van de 
inundatie.

Na de opname door Natuursteenadviesbureau Van 
den Heuvel en het onderzoek naar zouten door Rock-
view hebben we een totaalbeeld gekregen van de beno-
digde werkzaamheden aan het epitaaf. Het college van 
Kerkrentmeesters heeft een visie opgesteld hoe zij het 
epitaaf in stand willen houden, omdat we weten dat elke 
ingreep, hoe klein ook, per definitie de cultuurhistorische 
waarden aantast. Het uitgangspunt bij de werkzaamhe-
den aan het epitaaf is: zo veel als noodzakelijk is en zo 
weinig als mogelijk is.

Zoals al in een vroeg stadium bekend was, is het epitaaf 
vervuild. De reiniging van het epitaaf is noodzakelijk 
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om verdere aantastingen van het aanwezige vuil te voor-
komen. Naast het reinigen zijn er tijdens de opname 
diverse schades en eerder uitgevoerde reparaties die weer 
gescheurd of vergeeld zijn geconstateerd. De aanwezige 
schades leveren nu een verstorend beeld op. De schades 
en gescheurde herstellingen zullen worden hersteld, maar 
niet meer dan strikt noodzakelijk is. De tand des tijds 
mag in zicht blijven, zodat we zien dat het epitaaf meer 
dan 350 jaar oud is.

Het afgelopen jaar hebben we gebruikt om een herstel-
plan met een werkomschrijving uit te werken, waarmee 
we offerte konden opvragen bij ervaren restaurators. 
In oktober komen deze langs om het epitaaf te bekij-
ken, zodat ze hun offerte kunnen uitwerken. Vervolgens 
verwachten we dat de werkzaamheden in 2025 worden 
uitgevoerd. 

 Tjirke Roelofs-Blaas

Oproepjes
Sportvereniging Aagtekerke is op zoek naar iemand die 
handig is met cijfers. Iedereen onderkent het belang van 
bewegen, maar helaas gaat de organisatie hiervan niet 
vanzelf. Wellicht dat jij, als ouder van een sportend kind, 
je cijfertalent in de vorm van penningmeester, bij SVA 
kunt inzetten?

Architect Bart van der Velde, inderdaad de architect van 
onze nieuwe multifunctionele accommodatie, bracht 
vroeger zijn vakanties in een zomerhuis in Aagtekerke 
door, althans volgens zijn moeder. Zelf was hij nog te 
klein om zich dat te herinneren. Op de foto zie je Bart als 
klein jongetje bij de auto staan. Bart zou graag weten of ’t 
Zeumeruus inderdaad in Aagtekerke stond en zo ja, waar 
precies, bestaat het nog en wie was de verhuurder? 

Herdenken en Vieren; 80 jaar bevrijding
De bevrijding van Aagtekerke wordt herdacht en 
gevierd op donderdag 31 oktober, vrijdag 1 novem-
ber en zaterdag 2 november. De Commissie Her-
denken en Vieren en de Oranjevereniging, hebben 
samen een programma uitgewerkt, dat huis aan huis 
is verspreid / zal worden verspreid. 
In het kort:
31 oktober - doorlopende tentoonstelling in de gym-
zaal en gang Amicitia, lezing over inundatie door 
Hans Sakkers in Amicitia.
1 november – herdenking bij het monument aan het 
Kalfhoeksepad, doorlopende tentoonstelling in de 
gymzaal en gang Amicitia, doorlopende films in Ami-
citia, herdenken en vieren in de Gereformeerde kerk.
2 november – optocht, aubade en legervoertuigen op 
het Dorpsplein (waar ook wafels en friet te koop zijn), 
doorlopende filmvoorstelling in ’t Voorlokaal, start 
themawandelingen op het Dorpsplein, doorlopende 
tentoonstelling in de gymzaal en gang Amicitia.

Dorpsraadvergadering
De openbare dorpsraadvergadering is op 20 novem-
ber om 20.00 uur in Amicitia. 

Najaarsmarkt
Op 23 november organiseert de ZWO-werkgroep een 

Wat is er zoal te doen op Aegte? gezellige najaarsmarkt op het Dorpsplein van 10.00 tot 
15.00 uur. De opbrengst is voor Signs of Hope, voor 
een dovenschool in Uganda.

Onthulling kunstwerk
De onthulling van het kunstwerk, een prachtige aan-
vulling op het toch al mooie MFA-gebouw, staat voor-
alsnog gepland in week 48. Zodra de definitieve datum 
en tijd bekend is, zal dat via de gebruikelijke kanalen 
bekendgemaakt worden. Iedereen is van harte welkom 
bij dit officiële moment.

Aagtekerkerun
De 23ste editie van de Aagtekerkerun wordt gehou-
den op zaterdag 14 december. Je kunt kiezen tussen 7,5 
km of 13,1 km. Meer informatie en inschrijven kan op 
www.mcdepekelinge.nl.

Inzameling Voedselbank Walcheren
Op 11 januari wordt er weer een inzameling gehouden 
voor de voedselbank. Tussen 10.00-12.00 uur kun je je 
spullen afgeven in ‘t Voorlokaal.

Sporten
De winter is weer begonnen, tijd om aan de conditie te 
werken. Bij sportvereniging Aagtekerke kun je nu ook 
basketbaltraining volgen op de donderdagavonden 
van 20.00 uur (leeftijd 16+). Voor het verdere sport-
aanbod, kijk op www.sportverenigingaagtekerke.com.

Deze foto is vast niet onbekend bij veel mensen. We zien de Rijsoordselaan in aanbouw vanaf de wei van de familie Francke. Alle huizen zoals ze hier staan, staan er nog steeds. 
Maar wat doet dat witte kotje daar? Als je goed kijkt, zie je dat er een fietsenrek voor staat. Wie meer weet, mag het mailen. We zien de reacties graag tegemoet.

Maandagen – dammen vanaf 19.30 uur.
Dinsdagen – biljarten, kaarten, koersbal en andere 
spellen, zoals sjoelen. Van 13.30-16.30 uur.
Woensdagen – inloopmiddag voor gezelligheid en 
creativiteit.

Winterbingo
Op 8 november organiseert de Vereniging van Eve-
nementen een winterbingo in Amicitia. Zaal open 
om 19.30 uur, aanvang 20.00 uur.

Vrijmibo
Op vrijdag 22 november kun je weer om een vrijdag-
middagborrel komen in Amicitia, van 16.30-19.30 
uur.

Wat is er zoal te doen in Amicitia? Kerstworkshop
Woensdag 27 november kun je tijdens een workshop 
leren hoe je papieren kerstballen kunt maken van blad-
muziek. De workshop wordt gegeven in Amicitia van 
13.30-15.30 uur.  De kosten bedragen slechts € 7,50, inclu-
sief koffie en thee. Graag voor 20 november opgeven via  
vrouwenagatha@gmail.com.

Nieuwjaarsborrel 
Alle inwoners van Aagtekerke zijn van harte welkom 
op vrijdag 10 januari om elkaar het beste te wensen. 
Amicitia is vanaf 16.30 open.

Duurzaamheidscentrum
De gemeente heeft een duurzaamheidscentrum geo-
pend in Amicitia. Op woensdagen van 13.00-16.00 uur 
houdt men spreekuur. Voor meer informatie, kijk op
www.veere.nl/spreekuur-duurzaam-wonen.

Kijk ook op www.amicitia-aagtekerke.nl.


